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2023. július 8-án, 9-én és 10-én 
Polgáron debütált, a Horváth Re-
nátó táncművész által rendezett és  
koreografált életrajzi ihletésű tánc-
színházi előadás. 
A premiert megelőzően szerkesz-
tőségünk beszélgetett Renátóval a  
darab születésének körülményei-
ről. 
Az interjú és a beszámoló a darab-
ról a 6-7. oldalon olvasható.

2023. június 8-án a végzős 
osztályok búcsút vettek szeretett 
általános iskolájuktól, tanáraiktól 
és diáktársaiktól.

„A nyolcadikosok búcsúja” 
a 8. oldalon olvasható.

Arany minősítést kapott Tiszaúj-
városban, illetve KIEMELT Arany 
minősítésben részesült Hajdúná-
náson is a Polgári Mazsorett és 
Táncegyüttes Írisz csoportja.

Folytatás az 5. oldalon.

A fotón balról jobbra: Kovács Zsanett, 
Jamriska Lili, Szedleczki Noémi, Tóth 
Edina, Kiss Boglárka, Jamriska Hanna, 
Nagy Viktória, Tóth Nóra, Veres-Antal 
Boglárka, Kovács Réka.

Elballagtak a nyolcadikosok

Az „Aranyos” Írisz csoport

Testbe zárt ima
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Városházi Hírek
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Június 29-én ülésezett a Képviselő-testület, összesen 16 
témában hozta meg döntését. Az első napirend keretében 
a februárban indult népkonyhai szolgáltatásról hallhattunk 

tájékoztatást. A szolgáltatás indulásakor 355 fő vette igénybe az 
ingyenes melegételt, mely létszám folyamatosan emelkedett 650-
re, majd az elmúlt hónapokban már csökkenést tapasztaltunk. 
Jelenleg 550 adag kerül naponta kiosztásra a Szabadság 
utcai elosztóhelyen. Felmerült újra egy második elosztóhely 
kialakításának a szükséglete, melyre vonatkozóan talán a Bem 
utcai önkormányzati ingatlan nyújthat majd megoldást belátható 
időn belül. 

Június hónap utolsó hétvégéjén településünket is elérte az 
az igen csapadékos, viharos időjárás, pénteken és szombaton 
mintegy 100 mm eső esett, melynek hatására a vízelvezető árkok 
és a csatornák gyorsan megteltek, s emiatt lelassult az esővíz 
elfolyása.  A város több pontján vízmegállást, illetve felgyülemlést 
lehetett tapasztalni, ugyanakkor a probléma megoldására sehol 
nem kellett szivattyúzást bevetni, mert az esőzés megszűnésével 
a víz rövid időn belül levonult. Az eső mellett problémaként 
jelentkezett az áramkimaradás is, hiszen a város több részén 
közel 26 órán keresztül nem volt áram. A polgármester elmondta, 
hogy hivatalos levélben fordult a szolgáltatóhoz, melyben 
tájékoztatást kért a hosszú áramkimaradásról és egyben jelezte 
azt a hiányosságot, hogy a lakosok nem kaptak információt - 
hozzátette azt is, hogy bár elvárható lenne, de sajnos a város 
vezetése sem kapott semmilyen tájékoztatást - arra vonatkozóan, 
hogy várhatóan mikor lesz újra áramszolgáltatás, így sokaknak 
aggodalommal és bizonytalansággal teli volt a várakozás.

Az esős napok elmúltával, a melegebb nyári időszak 
beköszöntével megérkeztek a szúnyogok, mely ellen a korábbi 
években légi szúnyoggyérítéssel védekeztek az önkormányzatok. 
A jogszabályok alapján a szúnyoggyérítés jelenleg az állam 
feladata, melyet ténylegesen a katasztrófavédelmi hatóság útján 
lát el földi ködösítés formájában. Az idei évben már jeleztük 
a katasztrófavédelem felé a város szúnyoggyérítési igényét. 
Ugyanakkor az önkormányzat a saját pénzéből is megrendelheti 
a szúnyoggyérítést, ám az előző években rendszeresen 
alkalmazott légi gyérítés az idén már nem lehetséges. 
Amennyiben az intenzív szúnyogjelenlét miatt korábban lesz 
szükség a beavatkozásra, mint ahogy az a katasztrófavédelem 
ütemtervében rögzítve van, akkor megrendelésre kerülhet a földi 
gyérítés saját önkormányzati forrásból is, melynek költsége 
1.620.000,- Ft. 

A Városgondnokság vezetője elmondta, hogy az aszfaltozási, 
útjavítási munkálatokat június közepén kezdte meg a kivitelező, 
melyet várhatóan július közepére fejez be. Az útjavítási 
munkálatok ütemterv szerint történnek, jelenleg a Bem utcából 
nyíló utcák javítása folyik. A kátyúzási feladatokra korábban 
jóváhagyott 10.000.000,- Ft összeghez az önkormányzatnak 
szükséges további 3.000.000,- Ft-ot pótforrásként 
átcsoportosítania annak érdekében, hogy a tervezett és szükséges 
útjavítások megvalósuljanak.

Az eső okozta csapadékvíz problémához kapcsolódva 
elmondta, hogy ilyen, rövid időn belül nagy mennyiségű esővíz 
elvezetésére soha nem volt alkalmas a város csapadékvíz-elvezető 
rendszere. Volt, ahol fél óra alatt és volt, ahol több óra múlva 

„dolgozta el” a rendszer az esővizet, de sajnos vannak még olyan 
helyek, ahol jelenleg is található pangó víz. Elmondta továbbá, 
hogy a beérkezett lakossági jelzések alapján és a helyszíni 
ellenőrzések figyelembevételével a csatornák vízelvezetése, az 
átereszek állapotának kivizsgálása jelenleg is zajlik. 
   

Tájékoztató fúrt és ásott kutak engedélyeztetéséről
A város jegyzője tájékoztatást adott a vízgazdálkodásról szóló 
törvény módosításáról, mely érintette a kutak engedélyeztetésére 
vonatkozó szabályokat. A jogszabály alapján a 2024. január 1-je 
előtt engedély nélkül létesített, 50 méternél nem mélyebb és az 
első vízzáró réteget el nem érő háztartási kutak mentesülnek 
az engedélyeztetési kötelezettség alól. Továbbá megszűnik a 
jövőben az 50 méternél mélyebb és az első vízzáró réteget el nem 
érő háztartási kutak jegyzői engedélyeztetési kötelezettség is, ha 
azok nem érintenek érzékeny vízkészletet. A kockázatmentes 
területeken a mezőgazdasági célú, 50 méter talpmélységet meg 
nem haladó kút létesítését az engedélyköteles körből átsorolták a 
bejelentésköteles körbe, tehát büntetést nem kap, aki ilyen kutat 
ásat, ám azt szükséges bejelenteni. 

Gazdasági társaságok beszámolói
A Járóbeteg Szakellátó Központ működéséről nyújtott 
tájékoztatást Dr. Pásztor Ibolya, a PÉTEGISZ Nonprofit 
Zrt. vezérigazgatója, aki elmondta, hogy a 2011-ben kapuit 
megnyitó egészségügyi intézmény nyolc település mintegy 
20.000 lakosa számára nyújt szakrendelést. Az intézményt is 
érintette az elmúlt évben jelentkező gazdasági válság és infláció. 
2022-ben is változatlan finanszírozás mellett, de magasabb 
működési kiadásokkal kellett megoldani a költségek fedezetét. 
Ennek ellenére a tulajdonos önkormányzatoktól az elmúlt 
évben sem volt szükség anyagi támogatásra. Jelentős összegű 
bevételt jelentett a Morotva Vadásztársaság végelszámolása 
következtében a PÉTEGISZ-nek juttatott 10.305.000,- Ft 
adomány, melyet a rendelő fejlesztésére kívánnak fordítani. 

Az elmúlt évben az ellátás zavartalanul működött, valamennyi 
szakrendelés teljes kapacitással működött, orvoshiány nincs. 
Annak érdekében, hogy az ellátás gördülékenyebben menjen, 
továbbra is szükséges az időpontfoglalás, mely során a 
várakozási idő az országos átlagnál lényegesen rövidebb.  A 
labordiagnosztikai szolgáltatás mellett gyógymasszázs és 
mágneses terápia is igénybe vehető térítési díj ellenében.  

Az önkormányzat által ellátandó kötelező feladatok 
közé tartozik a köztemető fenntartása, melynek ellátására a 
KORPUSZ 93’ Kft. kapott megbízást, aki szintén beszámolt 
az elmúlt évi tevékenységéről.  Zlehovszky István ügyvezető 
a Képviselő-testületi ülésen elmondta, hogy sajnos a 2022-es 
évet gazdasági szempontból veszteségesen zárták, melynek 
oka a magas infláció, a megnövekedett beszállítói árak, a 
működési költségek emelkedése, a dolgozói állomány indokolt 
bérrendezése. Szükségessé vált a szolgáltatási árakban történő 
emelés, melyre kezdeményezést tett az önkormányzat felé. A 
fejlesztési tervek között szerepel egy újabb 96 férőhelyes urnafal 
építése pályázat keretében, saját forrás biztosításával, illetve a 
gondnoki épület felújítása, korszerűsítése is időszerűvé vált, 
amelyhez önkormányzati támogatás szükséges. 



PolgárTárs 3. oldal

A Képviselő-testület módosította a 2023. évi önkormányzati 
költségvetés általános és céltartalék felhasználási tervét. A 
költségvetési tartalékok képzésének indoka a biztonságos 
működés megteremtése mellett a gazdasági programban, 
illetve a költségvetési koncepcióban szereplő célkitűzések 
megvalósítása. Ez alapján a Képviselő-testület határozatában 
összesen 101.676.625,- Ft forrást biztosított:
- a „Polonkai-ház” külső felújítására elnyert pályázati támogatás 

kiegészítésére,
- a köztemető gondnoki és szociális épületének átalakítására,
- belterületi önkormányzati utak I. ütemben történő felújítására,
- az önkormányzati utak kátyúzási munkálatainak 

többletköltségére,
- a  „Polgár Város 30 éves” jubileumi ünnepség és 

programsorozat lebonyolítására,
- a Városháza karbantartási, felújítási és felhalmozási 

többletkiadásaira,
- a tervezett és a kormányrendelet szerint lefinanszírozott 

minimálbér és garantált bérminimum emelkedés 
különbözetére.
Módosította a Képviselő-testület a köztemetőkről és a 

temetkezések rendjéről szóló önkormányzati rendeletét, mely 
során változott az újonnan megváltásra kerülő urnafalak és 
sírhelyek díjtétele, valamint a korábbi sírhelyek újraváltásának 
a díja. A temetési szolgáltatások díjtételeinél 20%-os emelést 
hagyott jóvá a testület. Az új díjszabás 2023. augusztus 1-jétől 
lép életbe.  

Módosította a Képviselő-testület az önkormányzat által 
adományozható kitüntetésekről és díjakról szóló önkormányzati 
rendeletét, mely során a korábban meghatározott kitüntetési 
formák meghagyása mellett bevezette a „Polgár Város 
Mecénása” és a „Polgár Város Büszkesége” díjakat. 

Elfogadta többek között a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 
2022/2023-as nevelési év feladatainak végrehajtásáról szóló 
beszámolót, valamint az önkormányzat 5 évre szóló Helyi 
Esélyegyenlőségi Programját. 

Az idei év jubileumi évnek számít, hiszen 30 éve annak, hogy 
Polgár visszakapta a városi címet. E jeles évforduló alkalmából 
a Képviselő-testület döntött „Polgár Város 30 éves” jubileumi 
emlékplakett elismerés létrehozásáról. Az elismerésre javaslatot 
tehetnek a polgári lakosok, melyre vonatkozó felhívás és 
az ajánlat megtételére szolgáló formanyomtatvány az újság 
mellékleteként megtalálható.

Zárt ülés keretében döntés született a Napsugár Óvoda és 
Bölcsőde intézményvezetői állásra beérkezett pályázatokról. A 
pályázati eljárást a Képviselő-testület érvényesnek, de egyben 
eredménytelennek nyilvánította, így az intézményvezetői 
feladatok ellátásával egy éves időtartamra továbbra is Peténé 
Molnár Éva kapott megbízást. 

Szolgáltatóváltás a hulladékszállítás területén
2023. július 1-jétől az önkormányzatok feladatköréből állami 
feladatba került a hulladékgazdálkodás, így hatályon kívül 
helyezte a Képviselő-testület a települési hulladékgazdálkodásról 
szóló önkormányzati rendeletét. Ezen időponttól új állami 
szolgáltató, a MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt. végzi 
a tevékenységet. A város területén a szilárd hulladék és 
szelektív hulladék begyűjtését a MIREHU Miskolci Regionális 
Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft., mint a MOHU MOL 
Hulladékgazdálkodási Zrt. alvállalkozója fogja ellátni. 

Molnár Jánosné  

Felhívás kitüntető díjak 
adományozására!

Várjuk a városi egyesületek, társadalmi szervezetek, 
alapítványi kuratórium, egyházi tanács, gazdálkodó 
szervezetek javaslatait!
Az önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és 
díjakról szóló rendelet alapján „Polgár Város Díszpolgára” 
címet, „PRO URBE Polgár” Emlékérmet, „Lokálpatrióta 
közösség” díjat, „Polgár Város Közszolgálatáért” díjat 
„Önzetlen polgár” díjat, „Polgár Város Mecénása” díjat, 
Polgár Város Büszkesége” díjat adományozhat a Képviselő-
testület. A kitüntető díjak adományozására a Képviselő-
testület tagjai, állandó bizottságainak tagjai, a költségvetési 
szervek vezetői és a Polgári Idősügyi Tanács tagjain túl 
javaslatot tehetnek a városban működő egyesületek, társadalmi 
szervezetek, alapítványi kuratórium, egyházi tanács, 
gazdálkodó szervezet. A kitüntető díjak adományozására 
vonatkozó javaslatot indoklással ellátva - melyből ki kell 
tűnni, hogy a kitüntető díjra ajánlott személy mennyiben 
felel meg a rendeletben szereplő feltételeknek -  2023. 
augusztus 15-ig a Polgármesteri Hivatalba kell eljuttatni.  
A kitüntető díjak adományozásáról a Képviselő-testület az 
augusztus 31-ei ülésén dönt, melyek átadására a szeptember 
végén megrendezésre kerülő városi ünnepségen kerül sor. Az 
egyes kitüntetések adományozására vonatkozó feltételeket 
az önkormányzat által adományozható kitüntetésekről és 
díjakról szóló önkormányzati rendelet tartalmazza, mely 
elérhető és megismerhető a város honlapján a www.polgar.
hu oldalon, a Hirdetőtábla főmenüben, a Rendeletek fül alatt.

Molnár Jánosné
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Film-szín-játék® az Adyban 
– ahol és amikor a függöny kattintásra gördült

Egy nagyszerű szakmai lehetőségnek köszönhetően 2023. 
június 23-án az érdeklődők az Ady Endre Művelődési 
Központ és Könyvtár színháztermében tekinthettek meg 

egy film-szín-játék®-ot a Madách Színház Madách SzínpadON 
online programjának jóvoltából.

2020 tavaszán – a járvány okozta országos lezárások 
időszakában – a Madách Színház stúdiószínpadán filmstúdiót 
rendeztek be, felszerelték professzionális videotechnikai 
eszközökkel, és azóta Szirtes Tamás művészeti vezetésével 
folyamatosan készültek a színház, a film és a TV műfaji 
sajátosságait ötvöző „film-szín-játék”-ok a programba 
csatlakozni kívánó közgyűjteményeknek, közművelődési 
intézményeknek. Az online közvetítések számára fontos 
szakmai vállalás volt, hogy a magas minőségben előállított 
videófelvételeiket, vetítéseiket időbeli és térbeli kötöttségek 
nélkül a lehető legszélesebb formában és legnagyobb létszámú 
közönség számára is elérhetőek legyenek.

Az első ízben megjelent filmsorozat, melynek összefoglaló 
címe: ÍRÓK-SORSOK-SZERELMEK elsődleges célja a magyar 
irodalom szolgálata volt a színház és a filmművészet formanyelvi 
eszközeivel. A sorozat a XX. század legismertebb magyar íróinak 
életét és szerelmi történeteit 50-80 perces filmre vitt színjátékok 
formájában dolgozza fel. Utóbbiak nem színházi előadások, nem 
is korábbi színpadi előadások filmváltozatai, hanem kifejezetten 
élő vetítésre készült, vadonatúj filmprodukciók. 

A pénteki vetítésen a Két egyetlen – Karinthy Frigyes nagy 
szerelmei című darabot tekinthették meg a művelődési központba 
ellátogatók.  Fráter Zoltán darabját Szirtes Tamás rendezésében 
Fekete Ernő, Jordán Adél és Fekete Réka Thália keltették 
életre. A közönség egy igen érdekfeszítő történetet láthatott, 
három kiváló színészi játékot, és egy kitűnő filmre vitt alkotást 

izgalmas, feszes vágással és figyelemreméltó fényjátékkal. 
Az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár ezen 

programjával igyekezett elővetíteni legújabb szakmai 
szolgáltatását, melyet 2023 nyarán kíván beindítani. Az 
intézmény keretein belül Filmklub fog működni, amelynek 
előkészületeit egy – az AEMKK hivatalos Facebook-oldalán 
már korábban közzétett – igényfelmérés előzött meg. Az 
igényfelmérésre történő válaszadás lehetősége már lezárult, 
a felmérés eredményeinek kiértékelése folyamatosan zajlik. 
Terveink szerint szeretnénk a Filmklubot – lehetőség szerint 
– havonta szervezni, és a közösségi alkalmak keretein belül 
klasszikus magyar, illetve modernebb, könnyedebb hangvételű, 
kortárs magyar filmalkotásokat vetíteni. Szeretettel várjuk 
filmkedvelő közönségünket az elkövetkezendő időkben 
meghirdetett filmvetítésekre, és az azt követő interaktív, szakmai, 
közös elemző beszélgetésekre is. 

Pintér-Facskó Anett

Színes mesevilág az Adyban

2023. június 13-án, kedd délután került megrendezésre 
a szomszéd településről, Újtikosról származó fiatal 
alkotó, Szládik Gégény Mónika akvarell festményeinek 

kiállításmegnyitója. Az ifjú művész 2014-ben végzett az akkori 
Budapesti Kommunikációs és Üzleti Főiskolán (jelenleg: 
Budapesti Metropolitan Egyetem METU) képi ábrázolás 
alapszakon. Tanulmányai során lehetősége volt komolyabban 
foglalkozni a művészeti anatómiával, a stúdiórajzzal, és ott 
próbálhatta ki magát a festészet világában is. Célja, hogy 
megtalálja saját stílusát a műfajon belül. Nagyon szereti a 
tájképeket, az impresszionizmus színességét és előnyben 
részesíti az absztrakt megoldásokat is. Anyaghasználatára 
jellemző az akril és az olajfesték, viszont gyermekei születése 
óta leginkább az akvarell festészet irányába fordult. Többnyire 
absztrakt színvilágú munkákat ad ki kezéből. 

,,Az én színeim” elnevezésű kiállításra egy csodás 
mesevilághoz kapcsolódó alkotásokkal érkezett: számos 
akvarell festmény kedves kis állatot ábrázol, szinte már-már 
mesekönyvbe illően, az állatvilágot élethűen illusztrálva. A 
kiállításmegnyitó a Művelődési Központ Megyesi-Fivérek 
termében zajlott. Csodás furulyadallamokat játszott hangszeren 
Kondás Imola és Horváth Maja Boglárka, a Hajdúböszörményi 
Bartók Béla Zenei Alapfokú Művészeti Iskola növendékei. Az 

alkotó régi kedves főiskolai mentora, Baksai József festőművész 
nyitotta meg a kiállítást és méltatta Mónika munkásságát, 
valamint a kiállított alkotásokat, akvarell festményeket 
– néhány szakmai információval, tudnivalóval, és közös 
emlékkel tűzdelve beszédét. A rendezvényen lehetőség volt 
vásárolni egyes alkotásokból nyomatot, valamint különböző – a 
festményekkel ellátott - ajándéktárgyakat. 

Pintér-Facskó Anett



Nem szállt el, mint a szappanbuborék!

„Nyári Családi Délutánra” invitálta a családokat az 
Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár, 
június 24-én, délután háromtól este hat óráig. 

Ezen a napsütéses szép nyári napon, az intézmény szinte egész 
területén vidám és színes programokkal vártuk az érdeklődőket. 
Még az égiek is úgy gondolták, hogy elfújják az esőfelhőket, 
mert az idelátogató gyerekeknek nem szabad kihagyniuk, ezt a 
számukra szervezett rendezvényt, amellyel a felhőtlen vakációt, 
a forró nyarat, a nyaralást, a strandolás hangulatát idéztük meg. 

Az épület előtti téren különféle mozgásos feladatokkal 
készültünk. A többféle ügyességi játékok során ki-ki próbára 
tehette, mennyire jó kerékpározásban, gokartozásban, vagy 
éppen célbadobásban. Az elismerés sem maradt el, minden 
apróság kapott nyalókát és cukorkát a résztvételért. A 
konferenciateremben diafilmvetítésre hívtuk az aprónépet, ahol 
megidéztük számukra a régi mesevetítés, mesenézés hangulatát. 
Jó volt látni, ahogy ámulva nézik a számukra leterített szőnyegre 
letelepedve, a kivetítővásznon megjelenő diafilmet. Az 
előcsarnokban társasjátékkal és kreatív kézműves foglalkozással 
vártuk vendégeinket, ahol színes pillangót, nyári virágos rétet, 
vitorlás hajót, vagy hungarocell golyót fújó békát készíthettek. 
Lehetett színezni, ragasztani, festeni, de tulajdonképpen csak a 
képzelet szabott határt a született alkotásoknak. A legnagyobb 
sikere mégis egyértelműen a zsenilia modellező drótból készülő, 
„buborékfújó eszköznek” volt, amelyet a délután végén, az 
intézmény előtti téren élesben próbára is tettünk. Izgatottan 
figyeltük vajon ki fújja a legóriásibb, vagy a legtöbb színes 
szappanbuborékot. Győztest nem választottunk, hiszen mindenki 
gyönyörű szappanbuborékokat varázsolt.

Kellemes, közvetlen, igazi családias hangulatban telt az 
idő, ahol mi szervezők is igazán jól éreztük magunkat. Sokat 
nevettünk, játszottunk és mi magunk is kivettük a részünket a 
játékokból. De ehhez mindenképpen kellettek azok a kedves 
családok - nagyszülőtől egészen az unokáig -, akik minket 

választottak és velünk töltötték a szombat délutánjukat. Reméljük, 
hogy mindenki talált magának megfelelő szórakozást. Őket és 
másokat is várunk szeretettel a következő rendezvényeinken is.

Nagyné Erdei Judit

2023. június 17-én, szombaton ismét Kreatív délelőttön 
vehettek részt a könyvtárba látogatók.
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Megvédtük! 
Megerősítettük! 

A Polgári Mazsorett és Táncegyesület Írisz csoportja 
2023. május 6-án Tiszaújvárosban remekelt.  

A IX. Tiszaújvárosi Országos Mazsorett Fesztivá-
lon először mérettették meg magukat a lányok a Magyar Fú-
vószenei és Mazsorett Szövetség által megrendezésre kerülő 
minősítésen. Pom-pon kategóriában ARANY minősítésben 
részesítette a csoportot a zsűri: Dr. Tóthné Rozsályi Judit, 
Balogh-Tóth Zita és Futaki Renáta. Köszönjük szépen a 
szervezést Bognár Imrének, aki a Tiszaújvárosi mazsorettek 
művészeti vezetője.  

2023. június 24-én, Hajdúnánáson jártak a táncosok. 
Második alkalommal került megrendezésre a Hajdúnánási 
Országos Mazsorett Fesztivál. Ismételten pom-pon kategó-
riában indultak az Íriszek. A Tiszaújvárosban megszerzett 
arany minősítést a lányok nem csak megvédték, de meg is 
erősítették, mivel a zsűri: Dr. Tóthné Rozsályi Judit, Futaki 
Renáta és Macskinné Pór Erzsébet KIEMELT ARANY mi-
nősítésben részesítette a csoport tagjait. A fesztivál szervezé-
sét szeretnénk itt is megköszönni Balogh-Tóth Zita Nívódí-
jas művészeti vezetőnek. 

Az egyesület művészeti vezetője, Puskásné Török Judit 
Kinga munkáját az Írisz csoport felkészítésében és a feszti-
válokon való szerepléseket illetően, Kovács Zsanett táncos 
segítette. Az egyesület egész nyáron dolgozik és szerepel. 
Legközelebb Újszentmargitán, Tiszagyulaházán és Újtiko-
son mutatkoznak be a polgári rendezvényeken kívül. A fel-
nőtt csoport pedig július végén, Normandiába utazik turnéz-
ni.  

Puskásné Török Judit Kinga
a Polgári Mazsorett és Táncegyesület művészeti vezetője



Számos interjú készült Horváth Renátóval amióta szinte 
egyik pillanatról a másikra lebénult. Akik ismerték 
gyermekként, majd látták, hogyan válik tehetséges, színes 

egyéniségű felnőtté, azoknak most fájdalmas, szomorú tényként 
kell elfogadniuk: Renátó élete gyökeresen megváltozott. Egy 
fiatal művész, akinek a mindene a tánc volt, annak a szépen 
induló karrierje kettétört. Ő mégis „felállt”, ha nem is a szó 
valódi értelmében és most a tánc, a zene és a szavak segítségével 
osztja meg velünk, életének ezt a megindító időszakát. 

Horváth Renátóval, a „Testbe zárt ima” című táncszínházi 
előadás rendezőjével és koreográfusával beszélgetünk az Ady 
Endre Művelődési Központ és Könyvtár színháztermében.

Hogyan született meg az ötlet? Mi volt az a folyamat, 
aminek során úgy döntöttél, hogy a gondolatokon túllépsz és 
egy nem mindennapi táncelőadást hozol létre?

- Lehet, hogy furán hangzik, de már az intenzív osztályon 
eldöntöttem, hogy ha kijövök onnan, ezt meg fogom valamilyen 
úton-módon valósítani. Ahogyan egyre jobban erősödött az 
állapotom, rájöttem, hogy erre én valószínűleg képes vagyok. 
Egyszer csak elkezdett megszületni, összeállni a fejemben 
a kép. (Volt rá rengeteg alkalmam, álmatlan éjszakám, hogy 
gondolkozzak ezen). Mert nekem a legnagyobb fájdalmam az 
volt, hogy mozdulatlanná váltam. Azt sosem bírtam elviselni, 
ha valami korlátozott, és azt még jobban utáltam, ha valami 
az elmémet korlátozta. Az, hogy gondolkodni tudtam, de nem 
tudtam kifejezni magam sehogy sem, attól nagyon feszült 
voltam. Egyértelmű volt, hogy valamit alkotni kell, valamit létre 
kell hozni. Kezdetként megírtam a darabot, aztán összeállt a 
csapat, és most itt vagyunk.

Az alkotási folyamat hozott számodra valamiféle 
megkönnyebbülést?

- Még nem, de bízom benne, hogy ha majd túl leszek az 
előadáson - meglesz.

Mi a célod, az üzeneted ezzel a darabbal?
- Nagyon sokan nem merünk beszélni bizonyos dolgokról. 

Nem merünk beszélni a gyengeségeinkről, az érzéseinkről 
és a betegségekről sem. Nagyon sokszor nem akarunk 
tudomást szerezni róla. Azt gondoljuk, ha homokba dugjuk a 
fejünket, akkor nem létezik. Márpedig igen. Lehet, hogy én is 
elkerülhettem volna, hogy ez a folyamat végbemenjen, de nem 
veszi mindig az ember a jeleket, amiket küld a test. Az pedig nem 
megoldás, hogy lelki traumák miatt pszichotikumokhoz nyúl az 
ember, és tagadjuk a külvilág számára, mert gyengének érezzük 
tőle magunkat! Nagyon sokat küzdöttem az ellen, hogy én másra 
vagyok utalva! De tényleg! Mindenben! A darabbal is az a célom, 
hogy gondolatokat ébresszek. Ha csak egyvalaki elgondolkodik, 
nem gyengeség az, hogy esendőek vagyunk, akkor már megérte!

Már a díszlet is önmagáért beszél. Érződik a fájdalom, a 
kiszolgáltatottság, a félelem. Egy kicsit a pillanatnyi halál 
víziója. Hogyan alakult ki nálad ez kép?

- Nagyon sok hallucinációm volt (egyéb okokból kifolyólag), 
sokszor láttam magam belülről. Lehet, furán hangzik, de amikor 
ebben az - úgymond - beszűkült körben voltam, nagyon sokszor 
gondoltam arra, - nevezzük akár öngyógyításnak -, hogy 
„befelé” volt időm gondolkodni. Egyszer csak el kezdtem látni 
a testemben, hogy mik azok az idegi összekötődések, amik akár 
megsérültek, vagy inkább roncsolódtak az ödéma miatt. Egy idő 

után beépült a tudatomba. (Most is látom magam előtt.) Ebben 
találtam meg a mentsvárat. Ha már ez a téma, akkor miért ne 
legyen egy kifordított emberi belső. A díszletben megjelenő 
átlátszó fólia például az idegszálakat jelképezi.

Három év telt el az életedből ebben az állapotodban. 
Könnyebb lenne feldolgozni, ha tudnád, hogy mi is történt 
valójában Veled? Kaptál válaszokat a kérdéseidre?

- Sokszor feltettem a kérdést, vajon miért velem történt ez, de 
már nem érdekel. Annyi hipotézis volt, és annyi minden megdőlt 
... Örülök, hogy ÉLEK! És ennyi.

Azon túl, hogy a tested jelenleg nem működik, mi az, 
amiben változtál, amiben úgy érzed, hogy több lettél? Mi ad 
erőt?

- Úgy érzem új ember lettem. Más dolgok lettek fontosak. A 
látásmód, a fontossági sorrend … minden átalakult.  

Andiról is beszéljünk, a párodról.
- Ha Andi nem lenne - minden túlzás nélkül mondhatom -, 

én már nem élnék. Akkor már nem lett volna miért küzdeni. 
Nagyon sokszor töprengek: minek is kell ez az élet? És akkor 
látom, hogy mellettem van, mindent feláldozott értem, annak 
érdekében, hogy életben maradhassak! Szép képekben jelenik 
meg a darabban. Ez egy tisztelgés előtte. Ezzel mutatom ki a 
szerelmemet. 

A barátok? 
- Szerencsére, olyan emberek vannak mellettem, akik nem 

azt nézik, hogy milyen vagyok, és nem is azt látják, hogy mi 
van velem! Az, hogy egy olyan közegben lehetek, ahol nem 
szégyellem a hiányosságaimat, az állapotomat. Ez sokat jelent 
nekem! Ilyen baráti kör nélkül, nagyon nehéz lenne bármit is 
csinálni, mindamellett, hogy ott a család. Volt persze olyan is, 
aki azt mondta, hogy nem akar velem találkozni, mert úgy akar 
emlékezni rám, amilyen voltam.  A test csak egy eszköz. Jó 
lenne újra járni, de most nincs más választásom.

 Mondj pár szót a fellépő művészekről. Hogyan állt össze 
a társulat?

- A tagok nagy része baráti körből állt össze. Ahogy nőtt a 
csapat, úgy jöttek az ötletek. Azért is érdekes a darab, mert 
például, Mohai Cintia önmagát játssza el. Ő az, aki ott volt 
velem abban a pillanatban, amikor megtörtént a bénulás. Ez 
megterhelő számunkra, mert személyes a kapcsolat és a kötődés. 
A többiek csoporttársaim és jó barátaim voltak az egyetemen: 
Kindl Gábor, Bakonyi Jusztina, Cseh Hajnalka, Tóth Rebeka.  Jó 
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Fény az alagút végén…
Interjú Horváth Renátó táncművésszel



Horváth Renátót nem kell bemutatnunk a városlakóknak 
és olvasóinknak. A helyi táncművész egy életrajzi 
ihletésű, drámai táncszínházi előadással rukkolt elő 

2023. július 8-án, 9-én és 10-én az Ady Endre Művelődési 
Központ és Könyvtár Színháztermében. Mindhárom előadás 
sikernek örvendett, nagyszámú közönség előtt lett bemutatva.

A Testbe zárt ima Renátó bénulásának történetét és az ezzel 
járó szakaszait igyekezett demonstrálni. Egy sikeres életet 
és karriert, amely alig néhány óra leforgása alatt teljesen 
megváltozott. A táncművész a történteket személyesen narrálva, 
saját szavaival mesélte mindennapos megpróbáltatásait, „új 
életének” megváltozott körülményeit. Az események, érzések, 
küzdelmek, számára fontos személyek, barátok és emlékbeli 
alakok  a tánc formanyelvének köszönhetően és vizuálisan 
is megelevenedtek. Olyan témákat feszeget a dráma, mint a 
megváltozott élettel való szembesülés, gyógyszerfüggőség, 
pánikbetegség és hallucináció, elfogadás, a társadalomba való 
visszailleszkedés, az emberi kapcsolatok, a barátság és persze 
a szerelem, illetve a jövő tervezése. Megjelenik továbbá az 
útkeresés, illetve az empátia és annak hiánya. 

A darab rendezése és koreografálása, díszlet – és jelmezterve, 
vizuális megjelenítése és szövegezése teljes mértékben Renátó 
érdeme, azonban a szerepek színpadra vitelében egyetemi 
táncművész barátai, kortársai működtek közre. A főbb 
szerepekben két táncművész – akik a Közép-Európa Táncszínház 
tagjai is - tűnt fel: Renátót Kindl Gábor; önmagát, illetve a Halál 
képzetét pedig Mohai Cintia játszotta. Renátó szerelmének, 

Andreának képében Bakonyi Jusztina; a fiatal művész szeretett 
nagynénjének, legfőbb művészi mentorának alakításában pedig 
Tóth Rebeka játszott közre. A nővért Cseh Hajnalka játszotta, 
de mindegyik hölgy táncos teljes mértékben kivette a részét a 
közös táncos jelenetekből is. A színpadon és a kulisszák mögött 
Renátó egy barátja, segítője, Varga Péter működött közre; a fény- 
és hangtechnikát pedig a művelődési központ munkatársa, 
Derzsényi Dénes biztosította. 

A darab mind a 64 perce tartott meglepetéseket a 
nézőközönség számára: egyszerre volt érzelemdús, megrendítő, 
izgalmas és látványos. A kiváló zenei betéteknek, és a jól 
megrendezett fényeffekteknek köszönhetően szem nem maradt 
szárazon és minden előadás végén vastapssal jutalmazta a 
közönség a művészeket. Renátó teste börtönébe zárt lelke 
végre szárnyalhatott a három napon, a három előadás során: 
kitárulkozhattak legbensőbb gondolatai, érzései, tapasztalatai, 
jövőbeni céljai, reményei és kreativitását, rendezői, koreográfusi 
és narrátori kompetenciáit is kamatoztathatta. Legfőbb vágya is 
beteljesült: újra a színpadon lehetett és újra „táncolhatott”. 

Remélhetőleg a darab sikere más városokba is eljut, és 
reméljük, más színházak, közművelődési intézmények is 
szeretettel várják majd az előadást egy vagy több bemutató 
erejéig. Szeretettel gratulálunk a darabhoz, és további sok 
sikert kívánunk a közreműködő művészeknek, Renátónak 
pedig mielőbbi felépülést és kitartást kívánnak intézményünk 
munkatársai.

Pintér-Facskó Anett
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A lélek, ami a saját teste börtönében is szárnyalni próbál

csapat állt össze és egy nagyon jó alkotói folyamatról beszélünk. 
A táncos gárda mellett itt van Varga Péter, - aki nem mellesleg 
színész - nem csak a segítőm, hanem mindenben (is!) a jobb 
kezem és időnként fel-fel tűnik a darabban. Nagyon jó csapat 
vagyunk és rettenetesen tehetséges művészekről beszélünk.

Mi lesz a folytatás? Mik a terveid?
-  Egyelőre ez sikerüljön jól! Nyilván az a cél, hogy minél több 

helyre eljusson az előadás és minél több embert szólítsunk meg. 
Jelenleg ez óriási munka, de könyvet is írok. Már félig kész van, 
csak a darab miatt most kicsit parkolópályára tettem. Az még 
mélyebben, részletesebben taglalja a történéseket. 

Te mindig szeretted az életrajzi regényeket.
- Sőt! Leginkább azt szeretem. Számomra inspiráló emberek 

életéről olvasni, különböző sorsokat tanulmányozni.  Közhely, 
de a történelem ismétli önmagát. Emberek vagyunk, hasonló 
problémákkal küzdünk. 

Az általad megálmodott és létrehozott előadás premierjének 
debütálására Polgár mellett döntöttél. Választhattad volna 
színhelyül Miskolcot, vagy Budapestet is, hiszen mindkét 
városhoz van kötődésed?

- Valahol ez nekem evidens. Alapvetően polgárinak tartom 
magam és annak is fogom tartani, míg élek. Nem mellesleg, 
innen indultam, ettől a várostól kaptam minden olyan támogatást, 
ami segített az álmaimat megvalósítani. Érdekes, de egy idő után 
periódusként kezdtem tekinteni életem ezen szakaszára, mivel a 
bénulásom előtt egy héttel, itt volt az Ady Endre emlékműsorom. 
Akkor én úgy jöttem le a színpadról, mintha ott maradt volna a 
lelkem egy darabja a színházteremben. Rá egy hétre megtörtént 
a bénulás és valahol én úgy éreztem, hogy itt lezárult egy 
periódus. Itt táncoltam utoljára közönség előtt, akkor miért ne 

indulhatna innen egy új, egy másfajta út. Ezért gondoltam, hogy 
Polgáron, ugyanitt, ez a színházterem a legmegfelelőbb helyszín 
a darabom bemutatására. A polgári közösség rengeteget segített 
és támogatott a bénulásom előtt és után is. Valahol úgy érzem, 
hogy (nem ez a legjobb szó), de tartozom is ennek a közösségnek 
és így fog megnyugodni a lelkem. 

Most ismét itt vagy ebben a színházteremben. Kicsit más 
most, mint akkor volt. Ez egy másfajta élmény lesz.

- Igen. Ez most egy másfajta dolog lesz. Mert a színház, az 
nem mindig csak csillogás, mint ahogy az élet sem. Beszélni kell 
ezekről! Mindenki eldöntheti, hogy akar-e ezzel azonosulni?!

 szerkesztők 
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Suli hírek

2023. június 8-án a végzős osztályaink műsorral 
búcsúztak tanáraiktól és az iskolától: verssel, prózával 
és a hónapok óta gyakorolt keringővel, melyet Puskásné 

Török Judit Kinga táncpedagógus tanított be. Diákjaink a 
következő szavakkal köszöntek el: „Kedves Tanáraink! A 
mai napon búcsúzunk tanárainktól és osztályfőnökünktől, akik 
végigkísérték a nyolc évünket.  Sokszor álltunk már 1-1 felelés, 
vagy dolgozat miatt önök előtt, s most újra ezt tesszük, még 
utoljára, hogy megköszönjük azt, hogy idáig eljutottunk.  Ha 
most kilépünk az iskola kapuján és utunkat siker koronázza, 
abban a törődésnek, szeretetteljes tanításnak, gondoskodásnak 
nagy része lesz. Ígérjük, megpróbáljuk mindenkor és mindenhol 
a legjobb tudásunkat adni. Tudjuk, hogy amit itt tanultunk, jó 
alapot ad egy boldog élet megteremtéséhez. Voltunk rosszak, és 
okoztunk sok fejfájást. De akartunk jobbá válni. Hallani és érteni 
a jót. Bocsánatot kérünk minden akarva és akaratlanul elkövetett 
csíny és nehézség miatt, amit okoztunk, nem volt bennünk rossz 
szándék. Első mérföldkő, amin épp átlépünk ma. Körülöttünk a 
világ, s vele mi is változunk. De a hely, ami a miénk volt, biztos és 
megnyugtató emléket idéz majd, valahányszor ezekre az évekre 
visszatekintünk. Hiszen az ember mindig vándor volt és lesz. 
Valahonnan mindig elköszön, s útra kél egy új cél felé. Egyetlen 
biztos pontja csak, ahonnan először elindult. Amit jobban ismer 
mindennél. Ahol az első leckéket kapta az élet tanításaiból. Ahová 
bármikor visszatérhet. Gyorsan felnőttünk, ugyan az elején még 
nem hittük, de elszálltak az évek egymás után, észrevétlenül. 
Okosabbak lettünk, néha szemtelenebbek is, de ma mindegyikőnk 
tudja, köszönettel tartozunk tanárainknak, akik szerető szigorral 
terelgettek bennünket, próbáltak minél többet megmutatni nekünk 
a világból, hogy felkészülten indulhassunk a következő próbának, 
a középiskolás éveknek. Az ők szavaiból, személyiségükből 
is viszünk magunkkal az útra, tudva azt, hogy lesznek olyan 
pillanatok, amikor eszünkbe jut egy-egy óra, intő szó és jó tanács. 
Köszönjük a tanító néniknek, tanárainknak osztályfőnökünknek a 
velünk való – olykor nem is könnyű – nyolcévnyi munkát!”

2023. június 16-án a ballagási ünnepségen utoljára szólt a 
csengő iskolánkban a 8.a és a 8.c osztálynak.

Elismerésben részesültek:
- Lovász Máté 8.a osztályos tanuló kiemelkedő tanulmányi 
eredményéért nevelőtestületi dicséretet kapott. - Lukács Áron 
8.a osztályos tanuló jeles tanulmányi eredményéért, példamutató 
magatartásáért és szorgalmáért kapott nevelőtestületi dicséretet.
- Sebők Dorina Katalin 8.a osztályos diákunk kulturális 
tevékenységéért kapott dicséretet. - A labdarúgásban elért 
teljesítményéért: Farkas Szebasztián, Kapus Levente, Mezei 
Dániel, Veres Laura Kitti 8.a, Balogh Máté Attila, Pikács Iván, 
Rácz Vanda, Rontó Kamilla 8.c osztályos tanulók vehettek át 
elismerő oklevelet. Polgár Város Önkormányzata nevében Dr. 
Faragóné Béres Edit alpolgármester adott át elismeréseket: 
Sebők Dorina Katalin, Lovász Máté és Lukács Áron 8. a 
osztályos ballagók számára.

Petrikné Sereg Ildikó, 
humán munkaközösség-vezető, pedagógus

A nyolcadikosok búcsújaGyermekhét és búcsúzás 
az óvodában

Nincs is annál jobb érzés, mint vidámnak, boldognak látni 
a gyermekeket! 

Természetesen erre törekszünk az év minden napján, de 
gyermeknapra igyekeztünk kicsit különlegessé, még szebbé tenni 
számukra az óvodában töltött időt.

A tavalyi évhez hasonlóan idén is megszervezésre került az 
óvodánkban a gyermekhét. Minden csoportban más és más prog-
ramokat találtak ki az óvó nénik. Volt csillámtetoválás, ügyességi 
játékok, sok-sok tánc, aszfaltrajzverseny, fagyizás, jégkrémezés, 
vattacukor készítés, palacsinta- és lángossütés. A programok cso-
portonként eltérőek voltak, de egy közös volt: minden gyermek 
nagyon jól érezte magát azon a héten és sok élménnyel, kisebb 
ajándékokkal térhettek haza. A Pódium Színház: Macskakirály 
című zenés meseelőadását is megtekinthették a gyermekek az 
Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtárban, ami nagy él-
mény volt számukra. A gyerekek együtt nevettek, énekeltek a 
szereplőkkel és még napok múlva is emlegették, mennyire jól 
érezték magukat. 

A hét utolsó napján elbúcsúztak a nagycsoportosok is. Több 
csoportból is mennek az iskolába, akik ünnepélyes, megható mű-
sorral búcsúztak el az óvodától, az itt maradt kispajtásoktól, óvó 
néniktől, dajka néniktől. Ezután közösen, énekelve ballagtak kör-
be az óvodai csoportszobákon, az óvoda udvarán. 

Sok sikert kívánunk nekik az iskolás évekhez!
      Hornyák Judit, óvodapedagógus

Ovis élet



2023. június 20-án – a jó időt kivárva – került megrendezés-
re a „Tekerj a zöldbe a Tisza mentén” elnevezésű kerékpár-
túra. Vártuk már nagyon, hogy a természet kegyes legyen 

hozzánk, hiszen az előzőleg kitűzött időpontot elmosta az eső.
A regisztrációt követően, kora délutáni időpontban indult útra 

az a lelkes kis csapatunk, akik között a 77 éves hölgyet és a 6 
éves kisfiút is magunk között tudhattunk. 29 fő regisztrált az ese-
ményre, akik javarészt nyugdíjasok voltak, akiknek nagyon fon-
tos az egészségük megőrzése, rendszeresen túráznak, mozognak, 
természetesen aktív dolgozók is voltak jópáran. Örültek felhívá-
sunknak. Nem volt nehéz dolgunk a résztvevők toborzását illető-
en, ugyanis a Rákóczi Szövetség Polgári Helyi Szervezete igen 
aktív bármilyen programról is van szó, ők adták a magját a jelent-
kezőknek. De voltak olyan kerékpározók is, aki látták a felhívást 
a facebook-on és így csatlakoztak hozzánk teljesen ismeretlenül.

Az útvonalat előre megbeszéltük a „tekerőkkel”, a város köz-
pontot elhagyva, az Adrián tanya, polgári gyümölcsös és polgári 
vállalkozók telephelyein keresztül vezetett utunk. Többen már 
évtizedek óta nem jártak arra, számunkra sok látnivalót nyújtott 
ez a szakasz. A kiváló minőségű aszfaltutat elhagyva földúton 
folytattuk tovább utunkat a Csíkoldig, mely a Királyér mellett 
húzódik. Gyönyörű természeti környezetben, csicsergő madár-
hang, virágzó hárs illat, buja növényzet kísérte utunkat teljesen 
a gátig. Ennek a Tiszai-gátnak a felújítását is nemrégen fejez-

ték be, csak úgy suhantak a kerekek! Bal oldalról a Tisza és a 
magas nyárfák hűvöset adtak az amúgy tikkasztó melegben, de 
a gáton megtett 10 km nem tűnt hosszúnak, ugyanis minden-
ki beszélgetett valakivel. Kellemes volt nagyon. A gát végéhez 
érve a 35. számú  főútvonalon gyalog keltünk át a Tiszán, majd 
ismét a gáton továbbhaladva érkeztünk Tiszaújváros Tiszaparti 
Városrészéhez. Jó érzés volt, ahogy üdvözöltek bennünket az 
ott hozzánk csatlakozók. Egy kis pihenő után Tiszapalkonyára 
tartottunk. A Tájházban már várt reánk egy kulturális munka-
társ, aki Tiszapalkonya történetével, az ott élő emberek életé-
vel ismertetett meg bennünket. Újdonság volt számunkra, hogy 
Polgárról nagyon sok hajdút telepítettek Tiszapalkonyára és ezt 
a települést kilencedik hajdúvárosként is említik az írások. A tár-
latvezetés után a 2 éve felújított református templomba vettük 
irányunkat, ahol itt is ismereteket szereztünk a Református Egy-
házközségükről, templomukról.

A résztvevőknek egy kis emléklappal kedveskedtünk, majd 
elindultunk hazafelé. Nagyon gyorsan telt az idő, kellemes el-
fáradtunk. Bízunk benne, hogy következő „Tekerj a zöldbe” 
kerékpártúrára még több embert tudunk toborozni, hiszen a visz-
szajelzések azt mutatják, hogy jól érezték magukat a résztvevők.

Agócs Zsoltné és Gulyásné Lovász Mária
szervezők

Helyi szervezetek vezetőinek találkozója

A Rákóczi Szövetség Kárpát-medencét behálózó közös-
ségére, hagyományaira és támogatói bizalmára építve 
igyekszik a magyarság szolgálata érdekében végezni 

tevékenységét. A Szövetség közösségi erejét elkötelezett tagsá-
gának munkája alkotja – köztük diákok és tanárok, lelkes fel-
nőttek, külhoni partnerei és nem utolsósorban a Szövetség fiatal 
munkatársai és önkéntesei. Szervezetek 599 Kárpát-medencei 
településen működnek, melyek közül 326 középiskolákhoz, 39 
egyetemekhez és 234 településekhez kötődik, tagsága több, mint 
30.000 fő.  Az egyes szervezetek, csoportok az elmúlt évben is 
számos helyi kezdeményezést, közösségi eseményt valósítottak 
meg, vagy vettek részt benne, így volt ez 
nálunk is, a Polgári Helyi Szervezetnél. A 
Rákóczi Szövetség központi irodája Bu-
dapesten található, de a Szövetség tulaj-
donában lévő, Sátoraljaújhelyen található 
Rákóczi Hotel, Tábor és Rendezvény-
központ rengeteg programnak ad otthont 
egész évben. 

Az elmúlt 6 évben itt találkoztunk az if-
júsági szervezetek vezetőivel, pedagógu-
saival. Mindig új programokkal kedves-
kedtek számunkra, előadások, élmények 
sokasága tette számunkra feledhetetlen 
élménnyé az itt töltött időt. De a legfonto-
sabb mindig a régi barátokkal való talál-
kozás öröme és az új kapcsolatok kialakításának lehetősége volt. 

Ez a tábor ad otthon évente több ezer gyermeknek, itt is élet-
re szóló barátságok szövődnek és vágynak évről-évre, hogy a 
tábor lakói legyenek. A polgári gyermekeknek is volt már lehe-
tőségük, hogy táborozzanak a Rákóczi Szövetség szervezésében 
Sátoraljaújhelyen.  

2023. június 10-re mi is ebbe a Rendezvényközpontba kaptunk 
meghívást a Rákóczi Szövetségtől, hogy a Kárpát-medencei 
szervezetek vezetőinek találkozóján vegyünk részt. Örömmel 

tettünk eleget a meghívásnak és a Polgári Helyi Szervezetből 
hárman vettünk részt az eseményen. A regisztrációt követően 
elfoglaltuk szobáinkat, majd az utazás fáradalmait a Panoráma 
teraszon hevertük ki, gyönyörködve a táj szépségében, hiszen 
a létesítmény a Várhegy ölelésében fekszik. A pazar ebéd után 
Csáky Csongor elnök úr köszöntője után az elmúlt évek esemé-
nyeinek, történéseinek összefoglalóját hallgattuk meg, majd ezt 
követte a települési szervezetek vezetőinek beszámolója. Úgy 
ítéltük meg az elhangzottak alapján, hogy a mi kis közösségünk 
igen aktívan tevékenykedik. A találkozón részt vettek Felvi-
dékről, Kárpátaljáról, Partiumból, Erdélyből, de Délvidékről 

és természetesen Magyarország minden 
szegletéből is érkeztek a kétnapos fórum-
ra „Rákóczisok”. Kerestük a régi arcokat, 
egymás társaságát, jó volt beszélgetni 
egymással.

A fórum után Dr. Halzl József, a Rákó-
czi Szövetség örökös, tiszteletbeli elnö-
kének emléktábláját koszorúztuk meg. A 
fizikai aktivitást is figyelembe véve úgy 
határoztunk, hogy ismét felkeressük az 
acélszerkezetes kilátósétányt, amit mi 
csak a „kígyó farka kilátónak” neveztünk 
el. Egyedülálló panorámája mindig magá-
val ragad. A bográcsos vacsorát követően 
borkóstolón vettünk részt, ahol új „kap-

csolati tőkét” szereztünk, így a jövő évi munkatervünkre nézve 
már vannak ötleteink. Hosszú ideig beszélgettünk, a tapasztala-
tok szerzésének és átadásának kiváló alkalmat adott.

Másnap a reggelit követően bejártuk még a tábor minden zeg-
zugát és a mielőbbi viszontlátás reményében búcsúztunk el régi 
és új barátainktól. Egy nagyon kellemes, szűk két napot töltöt-
tünk el hazánk egyik legszebb vidékén, jó volt!

Agócs Zsoltné

Tekerj a zöldbe a Tisza mentén

PolgárTárs 9. oldal
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Anyakönyvi hírek
Akiknek házasságkötésükhöz gratulálunk:

Rente Evelin Mercédesz -  Mezei László
Sipos Éva – Jónás Kristóf

Balogh Anita  -  Szabó Richárd Tamás

Akiktől fájó szívvel búcsúzunk:
Lukács Aladárné szül: Laki Mária  élt: 95 évet
Székely Istvánné szül: Baróczi Róza élt: 68 évet
Virágh István           élt: 93 évet
Csendes Endre                     élt: 88 évet
Nagy Árpádné szül: Tardi Gizella              élt: 93 évet

Az adatok tájékoztató jellegűek.

9. oldal

HITÉLET Alakítsd szívünket….

A Katolikus hagyományban Június Jézus szíve hónapja. A 
Jézus-szíve szobor szinte minden katolikus templomban 
megtalálható. Mi a háttere ennek a tiszteletnek, amely 

erős volt a múltban, amely mára sokat fakult.
Gárdonyi Géza egyik novellájában Jézus megkérdezi 

apostolait, mit gondolnak, mi Isten legcsodálatosabb alkotása. 
Különféle válaszok hangzanak el: a csillagos ég, vagy a hatalmas 
hegyek, a mély tenger, a gyönyörű virágok. Jézus elégedetlen 
e válaszokkal, s végül Ő mondja el, Isten legcsodálatosabb 
alkotása a szív. 

A szív, bár kicsiny kicsiny húsdarab, mégis mély érzelmek 
férnek meg abban: önzetlen szeretet, indulatos harag, mély 
fájdalom.

Jézus szívét legtöbbször a 18. században élő Alacocque Szent 
Margit szerzetesnő látomása alapján ábrázolják. A szív lángol a 
szeretet tüzétől. Jézus szeretetének tüze mindig lángol, ez a tűz 
soha nem lanyhul, soha nem alszik ki. Ez a szív oly nagy, hogy 
abba mindenki belefér. Ez a szív szeret és tanít. Bátorít, hogy mi 
is szeressünk, ne lankadjunk az Isten és ember iránti szeretetben. 
Szép fohászunk lehet gyakori imádságunk: „Alakitsd szívünket 
a Te szent szíved szerint!” Minél nagyobb a szeretetünk, annál 
több lesz életünkben az öröm, minél tisztább a szeretetünk, 
annál több a békesség, minél erősebb a szeretetünk, annál több 
életünkben az áldás.

„Tiszta szívet teremts bennem, Isten, s az erős lelket újítsd meg 
bensőmben!” (Zsolt 51,17) 

László atya

Miért is fontos 
a mindennapi imádság?

„A keresztyén ember életszükséglete az imádság, mert az imád-
ság az egyház lélegzése, „a szükséges lélegzetvétel egy formája, 
hogy élni tudjunk”. (Karl Barth) Isten párbeszédbe kezdett az em-
berrel, amikor megteremtette, ezért az ember lényegéhez hozzá-
tartozik az imádság, hogy szüntelenül élő kapcsolatban legyünk 
a mennyei Atyával. 

Az imádság nem kívánságlista, hanem válasz arra, hogy hogyan 
fedezem fel a világban és a saját életemben Isten munkáját, hogy 
felismertem azt, amit Isten elvár tőlem. Az imádságról már Kál-
vin is azzal a címmel tanított, hogy „az imádság a hitnek legfőbb 
gyakorlása, amellyel Isten jótéteményeit naponta elfogadjuk”. 
(Institutio, II.20.) 

Az igazi imádság behatol a hétköznapokba, átjárja a legegysze-
rűbb és legbonyolultabb élethelyzetet is, hogy mindent, amit te-
szünk, Isten nevében és az ő dicsőségére tegyük. 

Ahol a kegyelem óhajtása és a Szentlélek hívása őszinte szívvel 
megszólal, oda Isten elküldi Szentlelkét, hogy erőtlenségünkön 
segítsen: „Mert amiért imádkoznunk kell, nem tudjuk úgy kérni, 
ahogyan kell, de maga a Lélek esedezik értünk kimondhatatlan 
fohászkodásokkal.” (Róm 8,26) Isten adja a kiáltás Lelkét, aki be-
lül fakasztja fel a szavakat, a kérdéseket, a hitvallást, hogy szava-
ink az egekig hatoljanak. Miközben imádkozunk, hagyjuk, hogy 
Isten teret nyerjen az életünkben, és ő adja életünkbe a Szentlélek 
gyümölcsét és a kegyelem ajándékait.”

Kovács Imre
ref. lelkész

(új Református énekeskönyv)

Hálás szívvel mondok köszönetet 
mindazoknak, akik testvérem, 

Váradi Ferenc /1963-2023/ 

temetésén megjelentek, 
sírjára virágot helyeztek, 
fájdalmamban osztoztak.

A gyászoló testvére: Váradi Gizella
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Tűzifa vásár!
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Méteres szálban erdei 
köbméterben 48.000.- Ft 

Megrendelhető: 
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